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1. Erametsaliidu meeleavalduse kavatsus 

Erametsaliidu planeeritav maaomanike meeleavaldus kaitsmaks eraomanike õigust hallata oma 

valduses olevat maad või saada selle eest õiglast kompensatsiooni. 

18. aprillil toimub volinike otsustamine, kas meeleavaldus toimub või ei.  

Toimumiskoht: tõenäoliselt Toompeal, Riigikogu hoone ees. Hetkel veel otsustamisel. 

Toimumisaeg: mai kuus Riigikogu töönädalal.  

Eesmärk: tuua otsustajate fookusesse, et kuigi looduse kaitsmine on vajalik, ei tohi see toimida 

maaomanike õiguste arvel. Piiranguid kehtestades peab tagama omanikule maa vastu 

asendusmaa andmise või õiglase kompensatsiooni.  

Erametsaliit nõuab:  

1. õiglaste ja kiirete kompensatsioonide väljamaksmine metsaomanikele, kelle maale 

kehtestatakse looduskaitselised piirangud maa kasutamiseks  

2. looduskaitse alla võetavate eraomanduses olevate metsade asendamine riigile kuuluva 

tulundusmetsamaaga (majandatav mets) sama omavalitsuse territooriumil, et eraomanikud 

saaksid oma metsa majandamisega jätkata. 

Sihtgrupid, keda soovib kõnetada:  

- otsustajad, st Riigikogu ja Vabariigi Valitsuse liikmed, aga ka ametkond.  

- (metsa)maa omanikud Eestis 

- laiem avalikkus, kelle surve ja toetus on vajalikud meie eesmärkide saavutamiseks.  



 

 

Täpne formaat on väljatöötamisel 

Soovime lähtuda põhimõtetest: 

● me ei vastandu looduskaitsele, pigem nõustume vajadusega loodust kaitsta. Kuid 

palume mitte unustada selle käigus ka maaomanikke ja nende õigusi.  

● oleme meeleavaldust korraldades viisakad ja lugupidavad. Ei korralda negatiivse 

varjundiga aktsioone, mis kinnistavad narratiivi, et metsade majandajad on agressiivsed. 

● oleme oma suhtluses avatud ja ausad.  

● kaasame osapooli ning pakume lahendusi, mitte ei osuta ainult probleemidele.  

 

Kaks olulist teemat selle juures on osalejad + finants pool.  

 

Juhatuse arutelu 

Kas EMPL peaks osalema meeleavaldusel? Pigem hoiame tahaplaanile, kuna 

erametsaomanikul on kergem saada ühiskonna toetust kui tööstusel, kelle mured laiemat 

avalikkust nii palju ei huvita. Meeleavaldusel osalemine ja oma töötajatele selle soovitamine 

on mõistlik, aga sõnumitega hoiame tahaplaanile.  

 

2. Infod 

• Rohetiigri maakasutuse teekaardi metsanduse töörühm alustas tööd Ants Eriku juhtimisel 

• Peaminister Kaja Kallas kohtus Viljandimaa ettevõtjatega, sealhulgas EMPL liikmed. 

Meie liikmed olid eelnevalt informeeritud meie põhisõnumitest ja kandsid neid kenasti 

edasi. Paraku töötas sõnumite osas meile vastu sektorist Aivar Berzin, kes tõi välja, et 

tema hinnangul ongi toimunud üleraie ja raiemaht peab vähenema.   

• Toimus metsaandmete hackaton Kliimaministeeriumi juhtimisel. Tegemist oli üsna tühja 

üritusega, aga ministeerium ise jäi rahule. Ministeerium tõdes et metsaandmeid on palju 

ja need on päris head. Jõulist debatti ei toimunud. Maaametile on rohkem lennukeid vaja, 

et LIDAR ja ortofoto andmed uueneksid tihedamalt (hetkel veerand Eestit aastas).  

• Toimusid e-FTI rakendamisega seotud üritused, analüüsime mõju ja võimalusi EVR-ile. 

Rahvusvaheliste vedude elektroonilinee kaubavahetus. Eestis on valmis arendatud 

digitaalne värav, kuhu nt meie veoseleht (EVR) saaks hakata liituma. Hetkel e-

veoselehega ei ole piiriüleseid vedusid teinud. Analüüsime kas ja kui suur ettevõtmine 

see oleks, et vastaks nõuetele. Algav protsess, mis kestab ilmselt mõned aastad.  

 

TULEMAS 

• Reedel 12.04 Sotsiaaldemokraatide fraktsiooni liikmed Estonian Cellis. Henrik osaleb ka.  

• EMPL puitarhitektuuri õppereis toimub uuel nädalal. Hetkel 13 külalist osalemas. Suur 

hulk arhitekte ja ka tellijate esindajaid.  

• Euroopa Liidu parlamendisaadikute tänuüritus baltikumi-põhjamaade ja saksa-austria 

liitude poolt Brüsselis. Tuleb tõdeda, et meie parlamendisaadikutest ei ole keegi ennast 

osalema registreerinud.  

• Tööandjate Keskliidu ja Euroopa Komisjoni korraldatud õppereis  

• Visioonikonverents toimub 17.04 Tartus 



 

• Intrac AS on palunud liikmelisus lõpetada tulenevalt majanduslikest raskustest. Oleme 

püüdnud kontakti saada, et pakkuda ajutise peatamise võimalust, aga hetkel ei ole vastust 

saanud.  

 

3. Kommunikatsiooni teemad 

Märtsi tegevused: 

Koostasime sõnumid pesitsusrahu teemal.  

Ilmus EMPL podcasti 5. episood: kliimanõukogu esimehe ja presidendi majandusnõuniku 

Kaspar Ojaga. 

Koostasime liikmete rahuloluküsitluse (viimati viidi läbi 2018) - vastuseid analüüsiks veel 

liiga vähe. Kui veebi teel piisavalt vastuseid ei saa, toome küsitlused paberil üldkogule.  

Erialaliitude ühispöördumine maaelu- ja regionaalminister Madis Kallasele maamaksu tõusu 

piiri ja kodualuse kaotamise teemal. Sai paljudes kanalites tähelepanu.  

Jaano Haidla esinemine ÄP konverentsil “Tark tööstus”. 

 

Oleme uuesti aktiivselt üles soojendanud suhted Eesti Kaubandus-Tööstuskojaga.  

Jätkama aktiivselt ka sotsiaalmeediaga. Konkreetne eelarve ja plaan, samuti rahalised sihitud 

postitused.  

 

Jätkasime ettevalmistustega Arvamusfestivali metsalavaks (esitasime AF-le konkursile 8 

ideed, kõik läbisid žürii, paneme RMK eestvedamisel koos partneritega Metsalava programmi 

kokku). 

Näited teemadest, mis valikus: 

• Kas metsade majandamine saab olla elurikkust soosiv? - erametsaomanike esindaja, 

poliitikakujundaja, KIK, metsateadlane, RMK 

• Kas kasvav puu on väärtuslikum kui puu, millest on ehitatud maja? (ootus “ärge raiuge” 

vs “ehitagem rohkem puidust”) - kliimaministeerium, empl, puitmajaliit, rohetiiger 

• Kas meie parem käsi teab, mida vasak teeb? Looduskaitse vs majandus - nt Michal vs 

Riisalo, Kristi Klaas vs Sandra Särav 

• Kas kliima ja elurikkuse hoid on teineteist välistavad valikud? Kliimaseaduse 

kontekstis. 

• Visiooniarutelu: kuidas Eesti saaks innovaatilise metsariigina sama kuulsaks kui e-

riigina? 

• Kuidas noored metsa ja metsa tulevikku näevad? - Ain Näkk, Airiin Vaasa jt 

• Miks tavainimene Eesti metsa andmetest aru ei saa? Milliseid andmeid vajame ja millist 

tehnoloogiat? 

 

Kui kellelgi on veel häid mõtteid nende teemade raames nii esinejate kui ka küsimuste osas, 

siis tagasiside on teretulnud.  

 

Alustasime Metsarahvapäeva ettevalmistustega - KIKi taotluse jaoks tehtud eelarve ja plaan 

(2 versiooni: a) ürituse taseme ja tuntuse hoidmiseks (eelarve veidi väheneks) b) tugevdamiseks 

– suuremaks, tugevamaks ja nähtavamaks) 



 

- Soov suurendada täpselt sihitud turundustegevusi digikanalites (kokku plaanis 3,9 mln 

näitamist). Lisaks väli- ja trükimeedia. 

- Koos fotograafiga loome rohkem sisu üritustest 

- Mängud sotsiaalmeedias - suurema huvi ja kaasatuse tekitamiseks 

- Eelarves arvestatud, et Akkadian saaks toetada tööstusi nende ürituse väljamõtlemisel 

ja jooksvaks abiks korraldamisel. 

 

Väga tahaks näha tööstusi veel rohkem kaasa löömas. Toimub septembri teisel nädalavahetusel.  

 

Tulemas veel koolitused 12.04 (Kuidas KOVidega maapiirkondade töökohtade eest seista?), 

10.05 (Maakasutusõigused moodsas ühiskonnas) ning 31.05 ja 6.06 meediakoolitus/intervjuu 

andmise treening. Soovime kõneisikute ringi laiendada, tulge ise või saatke inimesi oma 

ettevõttest meediakoolitusele – intensiivne praktiline koolituspäev. 

 

Mait Paltsi artikkel sõnumiga: rohepöörde tuultes oleme majanduse ja meie ettevõtete 

konkurentsivõime täiesti ära unustanud 

Ärilehes majanduslugu EMPL, Erametsaliit, Põllumajandus-kaubanduskoda, Kaubandus–

tööstuskoda sõnumiga: eri sektorid on aina enam mures, et soovides olla Euroopas rohepöörde 

eestvedaja, tallatakse jalge alla ettevõtete konkurentsivõime ja eraomanike õigused (näited: 

looduse taastamise määrus; õiguskantsleri kiri keskkonnaametile maaomanike teavitamise 

teemal) 

Europarlamendi valimised: sõnumid MEPidele ja proaktiivsed meediakajastused koostöös 

ettevõtlusorganisatsioonidega eesmärgiga tuua valimiste debatti majanduse ja 

konkurentsivõime teemat. 

Raiemahu debati algatamine? Mida saab sektor teha ja mida samas vajab, et anda oma 

osa riigi majanduspoliitika plaani 

- 30:70 

- tööstuse asekantsler 

- millist raiemahtu toorainekindluseks ja investeeringuteks küsime? 

Kas soovime seda debatti hetkel ise avada? 

Jaak: metsa tuleb raiuda kui mets on saavutanud optimaalse raieküpsuse.  

Lauri: Tähtis on majandatavate metsamaade maht 

Raul: Piiranguvööndid on erineva raskusastmega. Praegu õige aeg, pressida nii palju kui 

võimalik. Täna on see aeg, kus võimalik midagi teha. Kui majandus tõuseb, oleme õige hetke 

mööda lasknud. Liiga pehme lähenemisega, ei jõua kuskile.  

Jaak: see kuidas meid rünnatakse on juriidiline. Kas me ei saaks samamoodi juriidiliselt vastu 

hakata? 

Henrik: Rauli sõnum on selge, peaksime olema jõulisemad. Võtame selle teadmise kaasa ja 

mõtleme edasi. 

 

4. Kliimaseaduse ajakava 

Oleme saatnud töögruppidele oma seisukohad. Looduskaitse peab olema kvalitatiivne, mitte 

kvantitatiivne – peame seisma, et need protsessi käigus ka sisse jääksid. Kliimaseaduse 



 

menetlemine on plaanitud sedasi, et aprilli teises pooles peaks toimuma kohtumine ja siis 

saadetakse eelnõud, mida saab saata avalikule konsultatsioonile ja siis saame veel anda oma 

sisendid. Mai lõpus peaks saama näha seaduse eelnõu. 

 

Kliimaseaduse ajakava seisuga 10.04.2024 

Kuu/aasta  Tegevus 

9-10.2023    VTK avalik konsultatsioon 

11.2023 – 4.2024 Eelnõu koostamise konsultatsioonid töörühmades, Kliimanõukogus 

   ja juhtrühmas 

3-4.2024  Avalikkuse laiem kaasamine 

4-5.2024  Seaduseelnõu koostamine ja kooskõlastamine 

6.2024   Seaduseelnõu Vabariigi Valitsusele esitamine   

9.2024   Menetlus Riigikogus 

1.2025   Eeldatav jõustamine 

 

5. Arendusseminar 

 

Viimased kaks punkti on kohustuslikud, esimesed kolm on ettepanek. Hetkel ei ole kellegagi 

räägitud ega kokku lepitud. See on kavand, millest edasi minna.  

1. Anu Ruul, innovatsiooni ekspert 

• A. Ruul käis meil 2 aastat tagasi rääkimas, aga enamus teda ei mäletanud. Siiski 

arvati, et võiks ta kutsuda rääkima, aga enne tuleb ettekannet veidi sihistada: 

innovatsioon, tööstus, rohepööre (ta on seotud ka rohetiigriga). Enne temaga ei 

räägi, kui oleme otsustanud tema kutsumise 

2. MKM tööstuse juht ja toetusmeetmed tööstusele 

• Ehk selleks ajaks on tööstuse osakonna juht või asekantsler paigas. Meie kutsume 

MKM esindaja, kes vastutab tööstuse eest (kes see siis ka ei oleks). Lisaks 

toetusmeetmed ettevõtetele. 

3. EIS uus juht ja toetusmeetmed 

• Ettepanek kutsuda Kati Kusmin ja põhirõhk tööstuse toetumisel. Las räägib oma 

visioonist 

4. EIS Innovatsiooni toetamine 

• Konkreetsed näited ja võimalused ettevõtete nõustamisest. Ja toetusmeetmed 

innovatsiooni hoogustamiseks 

5. Innovatsioonitrepp – Tööandjate Keskliidu esindaja 

• Innovatsioonitrepi idee ja sisu esmane tutvustus. 

 

Kui vastuhääli ei ole, hakkame selle plaaniga tööle.  

 

6. Sotsiaalmajandusliku mõju uuringu tulemused 

Sai tehtud sama valimiga, mis seni. Numbrid on silmapaistvamalt paremad. Numbreid peaks 

kommunikeerima, aga hetkel ei ole täpsemat plaani kokku pannud. Hetkel ei ole veel uuring 



 

vastu võetud, kui juhatusel on ettepanekuid või märkusi, siis saab veel muudatusi teha. Ootame 

tagasisidet nädala jooksul. 

 

7. I kvartali tulem 

Suures plaanis liigume nii nagu plaanitud on. KIK taotlust oleme hetkel esitamas. Suuri Puuinfo 

tegevusi ei ole I kvartalis toimunud. I kv seisuga oleme ülejäägis. Vabad vahendid oleme 

pannud hoiusele.  

Kohtume mais Luual. 

 

 

Koosolekut juhatas Protokollis 

Henrik Välja  Kerli Alliksaar 

tegevjuht büroojuht 


